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Journal nr.: 

016943-2011 
Sag nr.  147 
 
 
Byrådets mødeplan 2012 

Lovgrundlag: Styrelsesloven, §§ 8 og 9a 
 

Sagsfremstilling: Byrådsmøderne foreslås generelt afholdt den sidste onsdag i måneden, såle-
des at den politiske beslutningsproces kan følge et sammenhængende forløb 
ud fra princippet om, at sager til behandling i Byrådet, forinden er behandlet i 
såvel Økonomiudvalg som i fagudvalg. Det vil sige, at Byrådets sager typisk er 
behandlet ugen før i Økonomiudvalget og endvidere af fagudvalgene 1-2 uger 
før Økonomiudvalgets behandling.  
  
Hvert udvalg fastsætter selv sin mødeplan.  
  
Når samtlige møder er fastsat, bliver mødeplanerne sammenskrevet i en sam-
let mødekalender, der udsendes til alle byrådsmedlemmer. En foreløbig møde-
kalender fremgår af sagens bilag.  
 
Ud over fastsættelse af de ordinære byrådsmøder, kan Byrådet - efter regler-
ne i styrelseslovens § 9a - samtidigt træffe beslutning om at afholde seminarer 
for Byrådets medlemmer vedrørende kommunens budget og andre kommuna-
le anliggender af overordnet betydning. Ved sådanne seminarer, kan Byrådet 
ikke træffe beslutninger. I forhold til disse seminarer er der mødepligt efter de 
samme regler for det borgerlige ombud som gælder for deltagelse i byråds-
møder.   

 
Følgende forslag til datoer for Byrådets møder i 2011 fremlægges til godken-
delse:  
  
25. januar  
29. februar  
21. marts  
2. maj  
30. maj  
27. juni  
29. august  
12. september, 1. behandling af budget 2013  
26. september  
10. oktober, 2. behandling af budget 2013  
31. oktober  
28. november  
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19. december  
  
  
Der foreslås afholdt følgende seminardage i 2012:  
 21. maj og 22. maj  
23. august 
 

  
 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling: Sekretariatschefen instiller til Byrådet, at: 
  

1. de foreslåede mødedatoer og seminardage i 2012 godkendes.  

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Tiltrådt, idet der tilføjes et temamøde den 25. januar kl. 12.30.   
 
Jesper Henriksen (A) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Forslag til Politisk Kalender 2012 
 

http://www.frederikssund.dk/media(13427,1030).pdf
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Journal nr.: 

018894-2011 
Sag nr.  148 
 
 
Ligestillingsredegørelse 2011 

Lovgrundlag: Ligestillingslovens § 5 a  
 

Sagsfremstilling: Ligestillingsredegørelse 2011 

Efter ligestillingslovens § 5a skal kommuner hvert andet år udarbejde en lige-
stillingsredegørelse, som skal vedtages af Byrådet og efterfølgende sendes til 
minister for ligestilling.  

 

Redegørelsen skal beskrive perioden 1. november 2009 – 31. oktober 2011. 
Ligestillingsredegørelsen bygger på 4 temaer, som er:  

 

• ligestilling på serviceområderne  

• personaleoplysninger og ligestillingspolitik på personaleområdet  

• kønsmainstreaming og ligestillingsvurdering  

• kønssammensætning af råd, nævn og udvalg  

 

Formålet med kommunernes ligestillingsredegørelser er dels at give borgerne 
indblik i ligestillingssituationen i kommunen, dels at give indblik i kommunalbe-
styrelsens indsats for at fremme ligestilling af kvinder og mænd. Ligestillings-
redegørelserne bidrager også til videndeling og erfaringsudveksling kommu-
nerne imellem.  

 

Ad 1. Ligestilling på serviceområderne 

Hoved MED-udvalget har vedtaget en retningslinje for Ligestilling (bilag 1), der 
omfatter alle medarbejdergrupper i Frederikssund Kommune. Retningslinjen 
understøtter øvrige fastsatte personalepolitiske målsætninger – bl.a. at Frede-
rikssund Kommune i rekrutteringssammenhænge værdsætter mangfoldighe-
den i det omgivende samfund og opfordrer alle kvalificerede, uanset alder, 
religion, nationalitet og handicaps eller livsopfattelse m.v. til at søge. Retnings-
linjen har endvidere formulerede målsætninger i forhold til løn, familieliv, ud-
dannelse og ansatte med ikke-vestlig baggrund. 
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Ad 2. Personaleoplysninger og ligestillingspolitik på personaleområ-
det 

Der var i februar 2011 ansat 4.170 medarbejdere fordelt med 3.158 kvinder 
(76 %) og 1.012 mænd (24 %). Fordelingen på overenskomstgrupper fremgår 
af vedhæftede bilag 2. 

 

På topchef-niveau er fordelingen i direktionen 1 kvinde og 3 mænd. På fag-
chefområdet er fordelingen 9 kvinder og 7 mænd. På niveauet for øvrige lede-
re er fordelingen 89 kvinder (79 %) og 24 mænd (21 %).  

 

Ad 3. Kønsmainstreaming og ligestillingsvurdering 

Frederikssund Kommune har ikke formuleret en samlet strategiplan for 
kønsmainstreaming og ligestillingsvurdering. 

 

Ad 4. Kønssammensætning af råd, nævn og udvalg 

Ved udpegningen til råd, nævn og udvalg skal ligestilling sikres. Opgørelsen 
viser, at der i Frederikssund Kommunes råd, nævn og udvalg er 25 kvinder og 
26 mænd. Overordnet set, er der således en jævn fordeling af kvinder og 
mænd, der er udpeget i de nuværende råd, nævn og udvalg.  

 

Det bemærkes, at politisk valgte og ansatte ikke skal medregnes i optællingen. 

 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Personalechefen indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler Byrådet, at: 

1. Ligestillingsredegørelse 2011 for Frederikssund Kommune godkendes. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 11. oktober 2011 
Anbefales. 
 
Morten Skovgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
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Jesper Henriksen (A) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Bilag 1 Retningslinie om ligestilling - Byråd 
Bilag 2 Kønsfordeling kvinder og mænd på overenskomstgrupper 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13605,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13606,1030).pdf
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Journal nr.: 

033981-2010 
Sag nr.  149 
 
 
Resultat af første borgerpanelundersø-
gelse samt forslag til kommende un-
dersøgelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Byrådet besluttede i januar 2011 at etablere et borgerpanel. Der er nu ca. 915 
deltagere i panelet. På kommunens hjemmeside kan borgere, virksomheder, 
foreninger mv. løbende indmelde forslag til kommende undersøgelser i pane-
let.  

 

I marts 2011 besluttede Byrådet, at den første borgerundersøgelse skulle væ-
re en 360 graders måling af kommunens centrale ydelser og services. Under-
søgelsen var en generel undersøgelse, der kom hele vejen rundt om kommu-
nens service på et overordnet niveau. Formålet med det var at få et bredt 
overblik over, hvor godt vi som kommune gør det og hvad vi kan blive bedre 
til. Hensigten med undersøgelsens resultater var at de, sammen med borger-
nes forslag til kommende undersøgelser, skulle bruges til at identificere områ-
der, vi kan spørge yderligere ind til hos borgerpanelet eller få belyst på andet 
vis, der hvor resultaterne viser større eller mindre tilfredshed end forventet. 

 

Der skal gennemføres 2-3 borgerundersøgelser om året på baggrund af tema-
er, som besluttes af Byrådet.  

 
Resultatet af den første undersøgelse 

Målingen blev gennemført i juni-juli 2011. Svarprocenten var på 73. Den gene-
relle tilfredshed med at bo i kommunen er på 70,7 på en skala fra 0-100, hvor 
100 er meget tilfreds.  

 

På hovedområder er borgerne mest tilfredse med de grønne områder, kultur 
og fritid samt miljøet. De grønne områder opnår 70 på tilfredshedsskalaen, 
mens kultur og fritid scorer 67, skarpt forfulgt af miljøet med en score på 65.  

 

Særligt de gode naturområder og rekreative områder er borgerne rigtig glade 
for. Tilfredsheden med vores natur og rekreative områder er helt oppe på 86 
på tilfredshedsskalaen. De gode daglige indkøbsmuligheder opnår 82. Det er 
et godt sted at bo er på 75, mens genbrugsordningerne scorer 74.       

 



 

 
9 / 21 

Samlet set er kommunes styrker ifølge borgerne, at: 

• Der er gode muligheder for aktiviteter og oplevelser i gode naturom-
råder 

• Der er gode indkøbsmuligheder 

• Det er et godt og trygt sted at bo 

• Der er gode genbrugsordninger 

• Der er gode muligheder for at dyrke motion og sport 

 

Borgernes tilfredshed er til gengæld ikke så høj hvad angår kommunens ar-
bejdsløshedsindsats, transportforhold og indsatsen overfor særlige grupper. 
Fordelt på hovedområder er tilfredsheden med arbejdsløshedsindsatsen 39, 
transportforholdene 44 og indsatsen overfor særlige grupper 45. Særligt den 
kollektive transport på landet er borgerne utilfredse med. Her er tilfredsheden 
blot 20. Tilfredsheden er mindst i Jægerspris, hvor den er på 11,8. Tilsvarende 
er den 14,0 i Skibby, 23,4 i Frederikssund og 25,3 i Slangerup.  

  

Tilfredsheden er også lav, hvad angår de videregående uddannelsestilbud, 
hvor tilfredsheden er på 28. For såvel den kollektiv transport på landet som de 
videregående uddannelsestilbud svarer det til meget lav tilfredshed. Indsatsen 
mod langtidsarbejdsløshed og vedligeholdelsen af kommunens folkeskoler 
opnår begge 36. Indsatsen mod ungdomsarbejdsløshed er på 38. Det samme 
gør sig gældende for vedligeholdelsen af veje, cykelstier og fortove.  

 

Samlet set er kommunes svagheder ifølge borgerne: 

• Mulighederne for kollektiv transport på landet 

• Mulighederne for videreuddannelse 

• Indsatsen mod ung- og langtidsledighed 

• Vedligeholdelsen af kommunens folkeskoler og veje 

• Sociale problemer 

Borgerne blev endvidere spurgt til, hvad de finder vigtigt og hvad de synes, vi 
som kommune skal prioritere. Her er det trafiksikkerhed, der er i top med en 
score på 81. Herefter kommer de grønne områder og naturen med 78 og fol-
keskolerne med 77. Såvel tiltrækning af virksomheder til kommunen som ved-
ligeholdelse af veje, stier og fortove opnår 76. Affaldshentning og genbrug 
opnår 74. Den kollektive transport, hvor borgernes tilfredshed var meget lav, 
opnår 72 på vigtighedsskalaen.      
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Nogenlunde tilsvarende billede viser sig, når borgerne spørges til bevillingstil-
delingen. De fleste borgere mener, at kommunen bør bruge flere penge på: 

• Folkeskoler 

• Kollektiv transport 

• Vedligeholdelse af veje, stier og fortove 

• Tiltrækning af virksomheder 

• Børnepasning 0-5 år.  

På 18 andre områder synes borgerne, at vi skal bruge penge som nu, mens 
der ikke er områder, hvor et flertal mener, at der bør bruges færre penge. 

 

Forslag til kommende undersøgelser 

  

Hvor den første undersøgelse var en generel undersøgelse på et overordnet 
niveau, vil de næste undersøgelser være koncentreret om et tema, hvor vi 
spørger nærmere ind til det udvalgte tema. På baggrund af den første under-
søgelse, og de forslag, der er givet til yderligere undersøgelser, anbefaler ad-
ministrationen, at de kommende undersøgelser i borgerpanelet omhandler 
kulturelle fyrtårne og børn og unge. Forslaget om kulturelle fyrtårne er stillet 
af Kultur-, Fritids og Idrætsudvalget.  

  

Hvad angår kulturelle fyrtårne foreslås undersøgelsen at afdække kend-
skab, synlighed, anvendelse, vigtighed og prioritering på området. Undersø-
gelsen bør indeholde dels en åben tilgang, hvor borgerne får mulighed for at 
definere og udpege kulturelle fyrtårne, dels en foruddefineret tilgang, hvor 
borgernes kendskab til, samt prioritering og anvendelse af, kommunens kul-
turinstitutioner afdækkes. 

 

Hvad angår børn og unge, anbefaler administrationen, at der laves en bor-
gerundersøgelse af "det gode børne- og ungeliv". Hvad kendetegner det? 
Hvad lægges der særligt vægt på? Og hvad kan vi som kommune gøre for 
bedre at skabe rammerne for det gode børne- og ungeliv? Undersøgelsens 
resultater kan inspirere en række af de udviklingsprojekter, der foregår på 
området. Det vil samtidig kunne bruges som inspiration til at revitalisere bør-
ne- og ungepolitikken.   

  

Undersøgelsen vil behandle emner som uddannelse, kultur og fritid, sundhed, 
dagtilbud og nærhed/geografi. Den vil afdække kendskab, synlighed, anven-
delse, tilfredshed, holdninger og prioriteringer. Der vil inden undersøgelsens 
opstart ske en nærmere præcisering af vægtningen af de enkelte emner, her-
under hvilke spørgsmål, der skal benyttes, og undersøgelsen vil ikke gentage 
spørgsmål, der stilles i andre sammenhænge, f.eks. i tilfredshedsundersøgel-
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serne på skoleområdet. Den tænkes i stedet som et supplement til eksisteren-
de undersøgelser. Der er mange muligheder for vinkler i forhold til Det gode 
børne- og ungeliv.   

 
På baggrund af de udviklingsprojekter, der netop nu gennemføres på børne- 
og ungeområdet, anbefaler administrationen, at der i første omgang gennem-
føres en borgerundersøgelse af kulturelle fyrtårne og at denne undersøgelse 
efterfølges af en borgerundersøgelse af det gode børne- og ungeliv.   
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi- og Udviklingsafdelingen har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Økonomi- og Udviklingschefen indstiller til Økonomiudvalget, at det overfor 
Byrådet anbefaler, at: 

1. Resultatet af den første borgerundersøgelse tages til efterretning. 
2. De kommende undersøgelser omhandler "kulturelle fyrtårne" og "det 

gode børne- og ungeliv" i nævnte rækkefølge. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 11. oktober 2011 
Økonomiudvalget anbefaler en bred tilgang til undersøgelsen på kulturområ-
det. 
 
Indstillingen anbefalet. 
 
Morten Skovgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Resultatet af første borgerundersøgelse taget til efterretning. 
 
Indstilligen tiltrådt. 
 
 
Jesper Henriksen (A) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Samlet kommunerapport, Talrapport Borger Monitor aug. 2011 
Samlet Kommunerapport, Ros & ris, Borger Monitor aug. 2011 
Forslag til borgerundersøgelser 2011 

http://www.frederikssund.dk/media(13608,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13611,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13612,1030).pdf
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Journal nr.: 

015502-2011 
Sag nr.  150 
 
 
Institutionssag 

Lovgrundlag: Dagtilbudsloven og lov om kommunernes styrelse § 68 og udbudsbekendtgø-
relsen 
 

Sagsfremstilling: Økonomiudvalget besluttede på sit møde den 24. august 2011, at forslag om 
lukning af daginstitutionen Nørresvinget sendes i høring, og at daginstitutio-
nen i givet fald skulle søges solgt efter offentligt udbud med en fastsat mini-
mumspris.  

 

Endelig beslutning om lukning og salg af ejendommen træffes i Byrådets mø-
de den 26. oktober 2011. Økonomiudvalget tilkendegav endvidere, at følgende 
forhold tillægges betydning, når der skal foretages strukturtilpasninger, der 
indebærer frigørelse af kommunal ejendomme: 

 

1. Bygningernes anvendelighed andre formål. 

2. Mulighed for at sælge bygningen. 

  

Forslag om lukning af dagsinstitutionen Nørresvinget har derfor været udsendt 
i høring. Der er i høringsperioden indkommet 9 høringssvar.  

 

Der er både høringssvar, der anbefaler og anerkender lukning af en daginstitu-
tion set i lyset af det dalende børnetal, og der er høringssvar der ikke anbefa-
ler lukning og salg af Nørresvinget. Endelig peges der i en række høringssvar 
på at man skal være særligt opmærksomme på håndteringen af børn, foræl-
dre og personale i tilfælde af, at en lukning af institutionen gennemføres. 

 

Særligt Nørresvingets personale og bestyrelse argumenterer mod lukningen af 
deres institution. De peger bl.a. på, at det er en meget velfungerende institu-
tion, som er meget efterspurgt, med en stabil medarbejdergruppe. Der peges 
også på, at institutionen ligger på en meget stor grund med en meget stor 
legeplads med mange gode legemiljøer.  
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Bestyrelsen peger endvidere på at den i tilfælde af en lukning ønsker medbe-
stemmelse på hvor deres børn flyttes hen og forventer at personalet flytter 
med, så der kommer mindst mulig forandring for børnene. Der ønskes desu-
den ekstra midler til at sikre en god proces, f.eks. i form af en pædagogisk 
konsulent, som kan vejlede forældre og personale og sikre ekstra fokus på 
trivsel, der hvor de flyttes hen.   

 

Afdelingen for Dagtilbud tilkendegiver, at det i meget høj grad vil være muligt 
at i mødekomme forældrenes omplacerings ønsker. Den 1. maj er det tids-
punkt på året, hvor der er færrest børn i daginstitutionerne, hvorfor dette 
tidspunkt for en lukning vil medføre at færrest børn skal flyttes. Afdelingen vil 
naturligvis arbejde for at der i videst muligt omfang vil være personale, der 
følger med børnene til de nye institutioner. Endelige anbefaler afdelingen, at 
der afsættes procesmidler, der kan understøtte overflytningen.   

 

Såfremt Økonomiudvalget og Byrådet nu træffer beslutning om lukning af 
institutionen Nørresvinget, jf. ovenfor, er det hensigtsmæssigt, at Økonomiud-
valget og Byrådet samtidig træffer beslutning om at søge ejendommen solgt 
efter offentlig udbud med en angivelse af mindstepris, at borgmesteren be-
myndiges til at forestå salget samt efterfølgende at godkende indkomne købs-
tilbud indenfor mindsteprisen. 

  

Ejendommen består af en grund, der søges solgt på ca. 3.580 m2. På grunden 
er opført en bygning på 467 m2. Hertil kommer en kælder på 140. m2. Ejen-
dommen er opdelt i en vuggestuegruppe og to børnehavegrupper. Bygningen 
er opført i 1966 og ombygget i 1992. Den offentlige vurdering i 2010 er på 4.8 
mio. kr., heraf en grundværdi på 938.800 kr. Ejendommen er omfattet af lo-
kalplan 009, der bestemmer, at ejendommen må anvende til offentlige formål, 
herunder undervisning, daginstitution, administration mv.  

 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 
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Indstilling: Kommunaldirektøren indstiller over for Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. daginstitutionen Nørresvinget nedlægges pr. 1. maj 2012.  
2. der afsættes procesmidler på 100.000 kr.  til at sikre at nedlæggelsen 

af Nørresvinget bliver så god som mulig.  
3. Afdelingen for Dagtilbud sikrer, at børn og forældre i videst mulige 

omfang får opfyldt deres ønske om en ny daginstitutionsplads.  
4. Byrådet - såfremt der træffes beslutning om nedlæggelse af institutio-

nen Nørresvinget - beslutter at søge ejendommen solgt efter offentligt 
udbud for en angivet mindstepris.  

5. borgmesteren bemyndiges til at forestå salget.  
6. borgmesteren bemyndiges til at godkende salget efter indkomne til-

bud inden for mindsteprisen, og berigtige handelen.  

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 11. oktober 2011 
Anbefalet idet indstillingens punkt 2 præciseres således, at der afsættes en 
ramme til at sikre at processen bliver så god som mulig. Afdelingen for Dagtil-
bud har ansvaret for prioritering af rammen. 
 
Morten Skovgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Høringssvar vedr. lukning af Nørresvinget 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13607,1030).pdf
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Journal nr.: 

015638-2011 
Sag nr.  151 
 
 
Rammeaftale 2012 

Lovgrundlag: Lov om Social Service § 6. 
  
BEK nr 205 af 13/03/2011. 
 

Sagsfremstilling: Kommunalbestyrelsen skal, jf. Lov om Social Service § 6, en gang årligt god-
kende det kommende års rammeaftale. 
  
Rammeaftalen omhandler højt specialiserede tilbud indenfor det specialiserede 
socialområde og vedrører målgrupperne børn, unge og voksne med nedsat 
funktionsevne og/eller psykiatriske og/eller sociale problemstillinger og/eller 
misbrug. 
  
Sikrede afdelinger for unge domfældte indgår ligeledes i rammeaftalen. 
  
Hvor det tidligere var Regionsrådet, der var ansvarlig for at udarbejdelse af en 
årlig rammeaftale om drift og udvikling af sociale tilbud og institutioner i Regi-
onen, har kommunerne med bekendtgørelsen fra marts 2011 overtaget ansva-
ret for at udarbejde en årlig udviklingsstrategi samt en årlig udviklingsaftale (= 
Rammeaftale). 
  
Styringen af denne opgave er lagt hos et fælles kommunalt rammeaftalelses-
sekretariat. 
  
Udviklingsstrategi og styringsaftale er drøftet i KKR Hovedstaden den 26. au-
gust 2011 og blev anbefalet til godkendelse i kommunalbestyrelserne, der 
senest den 15. oktober 2011 skal melde tilbage til sekretariatet, om kommu-
nens godkendelse af rammeaftalen. 
  
Udviklingsstrategi generelt: 
  
Udviklingsstrategien for 2012 baserer sig på den afgrænsning, som blev udvik-
let sammen med Region Hovedstaden til rammeaftalen for 2011. Afgrænsnin-
gen betyder, at strategien koncentrerer sig om tilbud til borgere med de mest 
komplekse og specielle behov samt tilbud som kræver et stort befolkningsun-
derlag, for at tilbuddet kan drives rentabelt. 
  
Udviklingsstrategien rummer således de højt specialiserede tilbud - og tilbud, 
der bruges af mange kommuner.  
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Aftalen rummer også højtspecialiserede enheder, som organisatorisk drives 
sammen med mindre specialiserede tilbud.  
  
Det er således koordinationsbehovet, der afgør, om et tilbud er omfattet af 
aftalen. 
  
For at opfylde lovgivningens krav er alle regionsdrevne tilbud medtaget i afta-
len. 
  
Særlige udviklingstemaer i udviklingsstrategien: 

• Dyre særforanstaltninger/enkeltmandsprojekter  
• Tilbud til personer med erhvervet hjerneskade. (Herunder øget koor-

dinering mellem den sundhedsfaglige og den socialfaglige indsats)  
• Tilpasning af lovgivningen, så også koordinering af specialundervis-

ningsområdet indgår i rammeaftalen fra 2013 

Styringsaftale generelt: 
  
Formålet er, at styringsaftalen skal være med til at lægge rammerne for kapa-
citets- og prisudviklingen i det kommende år for de omfattede tilbud i kommu-
nerne i regionen. 
  
Indførelsen af styringsaftaler har til formål at øge bevidstheden om - og stil-
lingtagen til - de styringsmæssige konsekvenser af, at kommunerne på det 
specialiserede socialområde er afhængige af at købe og sælge pladser på so-
ciale tilbud på tværs af kommunegrænserne. 
  
Særlige temaer i styringsstrategien: 

• Principper for håndtering af driftsherrens udgifter forbundet med op-
rettelse og lukning af tilbud.  

• Tilpasning til bekendtgørelsen om omkostningsbaserede takster og ef-
terregulering.  

• Takstudvikling og - niveau i 2012. 

Administrationernes bemærkninger: 
  
Administrationen har ingen bemærkninger til den fremsendte udviklingsstrate-
gi og udviklingsaftale, idet begge papirer er fornuftige og relevante spilleregler 
for et nødvendigt samarbejde på det specialiserede socialområde i Region 
Hovedstaden. Administrationen kan derfor anbefale at såvel udviklingsstrate-
gien som udviklingsaftalen tiltrædes. 
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Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Socialchefen og familiechefen indstiller, at Social, Ældre- og Sundhedsudvalget 
samt Opvækst- og Uddannelsesudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler, at: 

1. Udkast til Rammeaftale af september 2011 for det specialiserede soci-
alområde godkendes.  

2. Sagen efterfølgende sendes til orientering i Handicaprådet. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 3. ok-
tober 2011 
Anbefales. 

 
Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 5. 
oktober 2011 
Pkt. 1 og 2 anbefalet. 
 
Kristian Moberg (V) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 11. oktober 2011 
Anbefalet. 
 
Morten Skovgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A), Kirsten Weiland (A) og Jette Christensen (C) var ikke til 
stede. 
 

Bilag: Rammeaftale - Udviklingsstrategi2012 
Rammeaftale - Styringsaftale2012 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13577,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13576,1030).pdf
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Journal nr.: 

020094-2011 
Sag nr.  152 
 
 
Fælles hjælpemiddeldepot for Egedal 
og Frederikssund Kommuner 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kommunalbestyrelserne i Egedal og Frederikssund kommuner skal godkende 
vedhæftede forslag til vedtægterne for § 60 selskabet ”Egedal & Frederiks-
sund Kommuners Hjælpemiddeldepot I/S”.  
  
Der er såvel i oplæg til beregning af åbningsbalancen som i afregning for drif-
ten søgt en så ubureaukratisk løsning som muligt, således at selskabets med-
arbejderressourcer kan anvendes på kerneopgaven. 
  
Åbningsbalancen vil foreligge til kommunalbestyrelsernes endelige behandling 
af sagen i december 2011.  
 
Det foreslås, at kun aktiver, der ved anskaffelsen havde en værdi på 50.000 
kr. eller derover indgår i åbningsbalancen. 
   
Kommunalbestyrelserne skal endvidere tage stilling til forslag om, at opgaven 
med IT registrering af alle hjælpemidler i Frederikssund Kommune, efter 
samme metode som Egedal Kommuner anvender i dag, overgives til § 60 sel-
skabet, mod at Frederikssund Kommune dækker udgifterne til dette. Dette 
sker i erkendelse af, at det ikke vil være muligt at gennemføre registreringen 
inden den 1. januar 2012. 
  
Selskabet skal indkøbe, vedligeholde og distribuere standardhjælpemidler be-
skrevet i bilag til vedtægterne, vedligeholde og distribuere specialiserede 
hjælpemidler for begge kommuner samt håndtere nødkald og nøglebokse. 
 
De specialiserede hjælpemidler indkøbes af de respektive kommuner og indgår 
efter første brug i det fælles depot. Kun specialiserede hjælpemidler til 
100.000 kr. eller derover skal medfører en mellemkommunal afregning inden 
for en afskrivningsperiode på 3 år. 
  
Kommunernes indkøbsafdelinger forbereder, at sende alle standardhjælpemid-
ler relevante for depotet i udbud primo 2012 sammen med andre interessere-
de kommuner, således at en ny indkøbsaftale kan være gældende fra 1. juli 
2012. Indtil da vil § 60 selskabet benytte Egedal Kommunes nuværende ind-
købsaftale.  
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Frederikssund Kommune står for alle etableringsudgifter i forbindelse med 
udvidelse og indretning af depotet til den øgede opgave. 
  
Udvidelsen af depotet vil være med 50 % i forhold til arealet i dag. Dette skal 
ses i forhold til, at antallet af håndteringer forventes at blive tredoblet i forhold 
til nu. 
  
Kommunalbestyrelsen i Frederikssund vil blive bedt om at godkende, at etable-
ring af udvidelse og ombygning af depotfaciliteterne samt leasing af 2 biler 
kan sættes i gang nu, således at depotet kan fungere fra 1. januar 2012. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social-, Ældre- og 
Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler at: 

1. Vedtægterne for "Egedal & Frederikssund Kommuners Hjælpemiddel-
depot I/S" godkendes. 

2. Principperne for udarbejdelsen af åbningsbalancen godkendes. 
3. Det godkendes, at opgaven med IT-registrering af Frederikssund 

Kommunes hjælpemidler overføres til §60 selskabet, mod at Frede-
rikssund Kommune betaler selskabet for denne opgave. 

4. Der med virkning fra 1. november 2011 indgås lejemål, således at ud-
videlse og ombygning af depotfaciliteterne kan være færdige og klar 
til ibrugtagning pr. 1. januar 2012. 

5. Det med virkning fra 1. november 2011 godkendes, at der leases to 
biler. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 5. 
oktober 2011 
Pkt. 1 til 4 anbefales. 
 
Pkt. 5 anbefales med den tilføjelse at bilerne efterfølgende indgår i § 60 sel-
skabet. 
 
Kristian Moberg (V) var ikke til stede. 
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Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 11. oktober 2011 
Anbefalet idet vedtægternes punkt 3.2 ændres til følgende tekst: 
 
"Depotet etableres i og drives fra Lyshøjvej 3A, 3650 Ølstykke i en lejet lager-
facilitet." 
 
Morten Skovgaard (C) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Standard hjælpemidler på fællesdepotet med frederikssund revideret udgave - 
27 09 2011 (2) 
Fælles Hjælpemiddeldepot - Forslag til vedtægter for §60-selskab -  (270911) 
(2) 
  
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13560,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13560,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13571,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13571,1030).pdf
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Journal nr.: 

002149-2011 
Sag nr.  153 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Borgmesteren meddelte, at Klimaforeningen den 12. november 2011, afholder 
seminar i forbindelse med dannelsen af byen Vinge. 
 
Tina Tving Stauning (A) meddelte, at HMN I/S's bestyrelse den 30. september 
2011, har behandlet spørgsmålet om kompensationsbetaling. 
 
John Schmidt Andersen (V) opfordrede til at deltage i forhøringen efter planlo-
ven vedrørende bymidten. 
 
Jesper Henriksen (A) og Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

  

 
 


